
 

 

4. Türk-Alman Enerji Forumu  

11 Ekim 2022, Berlin 

 

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanımız Sn. Fatih Dönmez, 

Almanya Ekonomi ve İklimi Koruma Bakanı Sn. Robert Habeck, 

Değerli Katılımcılar, 

 

Sizleri, Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu-DEİK adına saygıyla 

selamlıyorum. 

Sn. Bakanımızla, geçtiğimiz Perşembe, İstanbul’da Türkiye-

Azerbaycan Enerji Forumunundaydık, bugün yine Enerji Forumunda 

Berlin’deyiz. 

İzninizle, iş dünyası gözüyle, ama rakamlara girmeden genel bir 

değerlendirme yapacağım. 

Covid-19 yapay mı idi, doğal mı idi bilmiyorum ama, bu süreçte 

hayatımızda anlamını arttıran kavramlar; tedarik zinciri ve dijitalleşme 

olurken, Ukrayna savaşıyla birlikte buna yeşil dönüşümün adeta tanım 

değiştirmesi de eklendi. 

Dijitalleşme, bireysel hayatımızdan iş hayatımıza, özel 

hukukumuzdan kamu ilişkilerimize kadar, hayatımıza düşündüğümüzden 

daha fazla ve daha hızlı girdi.  



 

 

Biz de DEİK olarak, 9 alt komitesiyle, Dijital Teknolojiler İş 

Konseyimiz’i kurduk. Enerji Güvenliğini ilgilendiren dijital alanlar, siber 

güvenlik dahil olmak üzere önceliğimiz. 

Diğer taraftan, bugün geldiğimiz noktada, uzaklık ve yakınlık ile ifade 

edilen Lojistik kavramı, artık “ulaşılabilirlik” ile anılmaya başladı. 

Globalleşme mi, yerelleşme mi derken, artık glokalleşmeyi 

konuşuyoruz. 

Tedarik zincirinin düşündüğümüzden daha önemli olduğunu 

farkettik. Salgın döneminde, Türkiye gibi tedarik zincirini aksatmayanların 

kazananlardan olduğunu gördük. 

Sadece serbest ticareti değil, güvenli ticareti, “Friend-Shoring”i 

daha çok konuşmaya başladık. 

Hepimiz kaynak çeşitliliğinden bahseder, ama rekabet noktasında 

ölçek ekonomisi gerekçesiyle büyük tedarikçilerle çalışırdık. 

Önce salgın, sonra da Rusya-Ukrayna savaşı bize, tek veya sınırlı 

kaynağa bağlı olmanın risklerini, yeterince ve acı şekilde öğretti. 

Önemli bir anlam değişimi de, yeşil mutabakat ya da yeşil 

ekonomi’de yaşanıyor. 

2050 ve sonrası için sıfır karbon salınımı hedefi, tarımdan sanayiye, 

üretim süreçlerinden tüketici alışkanlıklarına ve enerjiye kadar atılacak acil 

adımlar gündemdeydi. 



 

 

Avrupa Yeşil Mutabakatının adeta dünkü gündeminden, nükleer 

enerjinin çevreci bir enerji kaynağı ve yeşil olarak sınıflandırılmaya 

başladığı bugünkü sürece geçtik. 

Çevre duyarlılığımızla hayatımızdan çıkarmaya çalıştığımız kömür 

vb fosil yakıtlar, gözümüze şirin gelmeye başladı. 

Biz, zor oyunu bozar diye bir söz kullanırız. 

Değişen şartlarla zorlandığımız bir dönemden geçiyoruz. Dün doğru 

diye ortaya koyulan fikirler, hızla, dünün yanlışlarını doğru kabul edebilen 

bir sürece dönebiliyor. Her doğru diye sunulanın, her ülke ve olay veya her 

zaman doğru olamayabileceğini iyi anlamamız gerekiyor. 

Süreç, enerji güvenliğinin ve enerji kaynaklarını çeşitlendirmenin ne 

denli önemli olduğunu da bir kez daha gözler önüne serdi. 

Türkiye, enerji çeşitliliğini, yerli ve yenilenebilir kaynaklarını da hızla 

devreye alarak sağlayan ülkelerden birisi oluyor ve başta Avrupa için 

olmak üzere, kilit bir öneme sahip. 

Bu süreçte, bölgesel iş birlikleri daha fazla önem kazandı. 

Önemli ticari partnerimiz Almanya ile iş birliğimizi daha fazla 

arttırmak için, birkaç hususu dile getirmek isterim. 

 Türkiye, yenilenebilir kaynaklardan enerji üretiminde AB 

ortalamasının üzerinde ve önemli tedarik alt yapımız var.  

 Küresel Rüzgar Enerjisi Konseyi (GWEC)’nin raporuna göre, 

yenilenebilir enerjide Türkiye yüksek potansiyele sahip. Bu 

potansiyeli Avrupa pazarlarına ve üçüncü ülkelere açmak için, 

Almanya ile daha fazla iş birliği yapmaya hazırız. 



 

 

 Gümrük Birliği, Türkiye’deki hem Türk, hem de AB firmalarının 

rekabet gücüne katkı sağlarken, artık, mevcut haliyle yetersiz ve 

hepimize daha fazla katkı verebilmesi için, Türkiye’nin 

Avrupa’daki yeşil dönüşüm yatırım programlarına dahil edilmesini 

de içine alarak, güncellenmeli. 

 

Böylesi bir hızlı değişim sürecinde DEİK olarak, Türkiye-Almanya İş 

Konseyimiz ve Enerji İş Konseyimizle, ülkelerimize daha fazla katkı 

sağlamak için çalışıyoruz. 

Dün anlaşmasını imzaladığımız Türkiye-Botsvana İş Konseyi ile, 

tüm dünyaya yayılmış, “ticari diplomasi” anlayışıyla çalışan, gönüllü 

üyelikle ve üyelerinden aldığı aidatlarla faaliyet yapan iş konseylerimizin 

sayısı 151’e ulaştı. 

Gelin, bilgi ve networtk’un öneminin de daha da arttığı günümüz 

dünyasında, Alman dostlarımıza da açık olan bu önemli network’umuzu, 

hep birlikte, daha etkin kullanalım. 

Bugün, Kalyon PV ve Fraunhofer Enstitüsü arasında güneş enerjisi 

alanında ortak Ar-Ge çalışmaları yapmak üzere imzalanacak MoU 

anlaşmasının da hayırlı olmasını diliyor, Türk-Alman iş birliğinde yeni bir 

başarı hikayesini oluşturmasını temenni ediyor, bu duygularla, sizleri 

saygıyla selamlıyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 


